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Abstract 

The research seeks to clarify the role that strategic planning plays in 

sustainable development, and the field of study is represented in the 

office of the Iraqi Ministry of Education. As for the sample, it included 

(60) respondents from the office of the ministry. The statistical program 

(SPSS: V-25), and accordingly, a hypothetical model was designed that 

shows the nature of the relationship and influence between the research 

variables, and the most prominent results that were reached: the existence 

of a positive and significant correlation and influence between strategic 

planning and sustainable development. The most prominent 

recommendations were: By working to achieve greater interaction and 

integration for all administrative levels, in the strategic planning process 

in the ministry. 
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Iraqi Ministry of Education. 
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16 26.6 22 36.7 10 16.7 12 20 
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 لذي الىسارة رؤَت استزاتُجُت واضحت وهحذدة للطوىح الوستقبلٍ. .1

 تعلي الىسارة عي رؤَتٌب للوجتوع الذاخلٍ والخبرجٍ علً السىاء. .2

 .الوستذام تحسُي العولتقىد رؤَت الىسارة عولُت التغُُز الإدارٌ ًحى  .3

 .هستذاهت رسبلت الىسارة تعذ هخزجبث هتخصصت وفقبً لوعبَُز امبدَوُت وعلوُت .4

 تذعن اهذاف التٌوُت الوستذاهت.تتصف رسبلت وسارتٌب بأًهب  .5

 تقىم الىسارة باعذاد رسبلتهب بشنل هتىاسى وفق الإهنبًبث والوىارد الوتىفز. .6

 الأهذاف الاستزاتُجُت:

 طىَلت الأجل تسعً لتحقُقهب.هستذاهت ولذي الىسارة أهذاف  .7

 .أهذاف وسارتٌب هحفشة لقذراث وههبراث العبهلُي هي أجل التطىَز وتحسُي هستىي الأداء .8

 جوُع الأطزاف الوسإولت عي تحقُقهب فٍ الىسارة.الوستذاهت َشبرك فٍ صُبغت الأهذاف  .9

 لا أتفق بشذة لا أتفق هحبَذ أتفق أتفق بشذة الفقزاث ث

 البُعذ الاجتوبعٍ:

      َسهن فٍ تنىَي حُبة هستذاهت وسط الوجتوع.الجُذ الذٌ تعلُن تذعن ال رؤَتوسارتٌب  توتلل .11

      .العبهلُيتحزص وسارتٌب علً تحقُق الوسبواة والعذالت فٍ تىسَع الوىارد بُي  .11

      .علً اًهبء ظبهزة الاهُت تعول وسارتٌب .12

 البُعذ البُئٍ:

      .تعول وسارتٌب علً بث رسبئل ئعلاهُت تحث علً الوحبفظت علً البُئت وحوبَتهب .13

      هستذاهت فٍ الوذارص.وعلً تىفُز بُئت خضزاء حزص وسارتٌب ت .14

      صحُت وبُئُت هلائوت علـً الوذارص.َىجذ لذي وسارتٌب رقببت  .15

 البُعذ الاقتصبدٌ:

      تىفز وسارتٌب فـزص عوـل مبفُـت للعبطلُي عي العول. .16

      .تعلُن َلبٍ الاحتُبجبث الحقُقُت للوجتوـعتعول وسارتٌب علً تىفُز  .17
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